
ROMÂNIA
JUDEŢUL MARAMUREŞ
CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI BĂIUŢ

PROCES VERBAL

încheiat azi 8.12.2022 cu ocazia şedinţei extraordinare a Consiliului Local al comunei 
Băiuţ. La şedinţă mai participă şi dna primar Maciuc Viorica, dna viceprimar Pintea Cecilia. dl 
Buda Li viu, dl Vâţ Ioan şi dl proiectant Ioniţă invitat.

în urma apelului nominal făcut de d-1 secretar Pop Aurelian rezultă că sunt prezenţi 
toţi consilierii.

Se trece la alegerea preşedintelui de şedinţă. Se constată că. luându-se în ordine 
alfabetică, urmează ca preşedinte de şedinţă pentru luna decembrie d-1 consilier Pop Cosmin.

D-1 preşedinte de şedinţă prezintă şi supune la vot următorul proiect de ordine de zi:
1. Proiect de hotărâre privind constatarea încetării de drept a mandatului de consilier local 

al d-lui Buda Liviu precum şi vacantarea locului de consilier local în cadrul Consiliului 
Local al Comunei Băiuţ;

2. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local al comunei Băiuţ pe anul 2022;
3. Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici ai proiectului 

" îmbunătăţirea şi extinderea sistemului de distribuţie a apei potabile şi de canalizare 
menajeră din comuna Băiuţ, judeţul Maramureş”;

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea organizării în luna decembrie a Târgului de 
Crăciun

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea ” Planului operativ de masuri si acţiuni pe timpul 
iernii 2022-2023 ” la nivelul Comunei Băiuţ;

6. Diverse;
Ordinea de zi este aprobată cu unanimitate de voturi.
Se dă citire procesului verbal al şedinţei anterioare proces verbal care este aprobat cu 

unanimitate de voturi.
Se începe cu prezentarea proiectului de hotărâre privind organizarea în luna decembrie 

a Târgului de Crăciun.
Dna primar prezintă acest proiect de hotărâre. Spune că a consultat consilierii anterior 

dar acum ne trebuie aprobarea oficială pentru organizarea acestui târg. Preconizează să nu fie 
cheltuieli pe bugetul local, tot ceea ce este nevoie fiind asigurat din sponsorizări, donaţii şi 
muncă voluntară.

Se trece la vot şi cu unanimitate de voturi este aprobată aceată hotărâre.
Se continuă cu proiectul de hotărâre privind aprobarea ” Planului operativ de măsuri 

şi acţiuni pe timpul iernii 2022-2023 ” la nivelul Comunei Băiuţ.
Dl secretar prezintă acest proiect de hotărâre. Spune că în urma controlului de la ISU 

ni s-au stabilit nişte măsuri privitoare la unele documente care trebuie întocmite. Planul de 
măsuri se referă la acţiunile necesare pentru menţinerea bunei circulaţii pe drumurile laterale în 
cursul acestei ierni.



Solicită propuneri penrtru 2 consilieri care să facă parte din Comandamentul local 
pentru aplicarea acestor măsuri.

Sunt nominalizaţi dl consilier local Butuza V şi dl consilier local Nicorovici P.
Se trece la vot şi cu unanimitate este adoptată această hotărâre.
Se trece la primul punct de pe ordinea de zi, proiectul de hotărâre privind constatarea 

încetării de drept a mandatului de consilier local al d-lui Buda Liviu precum şi vacantarea 
locului de consilier local în cadrul Consiliului Local al Comunei Băiuţ.

Dl secretar prezintă baza legală necesară adoptării acestei hotărâri. Dl consilier local 
Buda Liviu a absentat la 4 şedinţe ordinare şi extraordinare consecutive pe parcursul lunilor 
septembrie, octombrie şi noiembrie. Conform art. 204 alin. 2 lit. d mandatul de consilier local 
încetează în cazul lipsei nemotivate de la mai mult de 3 şedinţe ordinare şi/sau extraordinare 
consecutive desfăşurate pe durata a 3 luni calendaristice.

Data încetării de drept a mandatului este data apariţiei evenimentului sau a împlinirii 
condiţiilor care determină situaţia de încetare.

In acest caz dl Buda Liviu a absentat la 2 şedinţe în luna septembrie, la o şedinţă în 
luna octombrie şi la o şedinţă în luna noiembri astfel încât mandatul de consilier a încetat de 
drept la data de 21 noiembrie, data ultimei şedinţe de la care dl Buda a lipsit.

Dl Buda L spune că nu a putut intra pe sistemul de vot Online care nu a funcţionat. El 
a fost la lucru în Franţa şi nu a apucat să cumpere bilet de avion să vină la şedinţă.

Dna primar spune că în ziua ultimei şedinţe era în localitate şi tot nu a venit.
Dl Buda spune că nu era venit. Spune că se doreşte înlăturarea sa din consiliu.
Se poartă discuţii pe această temă.
Se supune la vot acest proiect de hotărâre. Se înregistrează 2 voturi pentru şi 8 abţineri, 

proiectul de hotărâre nu este adoptat.
Se trece la punctul 2 -  rectificarea bugetului local.
Dl consilier Hollo cere să se cumpere încă nişte ghirlande de iluminat public pentru că 

acestea pe care le avem sunt urâte. A văzut la Tîrgu Lăpuş sau Baia Mare unele mult mai 
frumoase.

Dna primar spune că vom lua anul viitor, cele din Baia Mare sau Târgu Lăpuş sunt 
închiriate, sunt foarte scumpe.

Dl consilier Pop T spune că a propus să se facă ceva cu banii alocaţi, să se pună piatră 
pe uliţele unde încă nu s-a lucrat şi să se facă lucrările pentru care s-au repartizat.

Dna viceprimar spune că au fost prezentate toate situaţiile de lucrări, după ce se 
hotărăşte se merge cu bugetul la Târgu Lăpuş.

Se discută despre alocarea de bani pentru artificii. Anul trecut s-au luat artificii de 
14.000 de lei.

Dl consilier Hollo propune suma de 20.000 de lei, propunere cu care sunt de acord şi 
ceilalţi consilieri.

Se trece la vot şi cu 1 vot împotrivă -  dl consilier Hollo şi 9 voturi pentru este adoptată 
această hotărâre.

Se trece la punctul următor -  proiectul de hotărâre privind aprobarea indicatorilor 
tehnico-economici ai proiectului ** îmbunătăţirea şi extinderea sistemului de distribuţie a apei 
potabile şi de canalizare menajeră din comuna Băiuţ, judeţul Maramureş ”.

Dl Ioniţă spune că din cauză că s-a redus suma primită trebuie refăcută proiectarea şi 
prezintă cele 2 variante posibile. Spune că la aceeaşi sumă se poate lucra pe clădirea existentă 
dar trebuie făcut un drum de acces dificil datorită poziţiei terenului sau se poate merge pe 
varianta unei clădiri complet noi. ridicată de la 0. Pe partea de canalizare se va merge pe 
extindere pe Strîmbu, drumul judeţean şi centrul Băiuţului cu blocuri şi casele din centru.



Pe partea de alimentare cu apă se va face reabilitarea captării şi reţelele de drumul 
judeţean până la ultima reabilitare făcută de noi. blocurile şi o parte din case în zona unde se 
lucrează şi la canalizare.

Staţia de epurare consumă 45 kwh, electrica nu va aviza pe linia publică de energie 
electrică ci doar pe o linie separată şi pe un post de transformare nou, lungimea este de 
aproximativ 1 km.

Dl consilier Hollo spune că este linie acolo pe cealaltă parte a staţiei, la carieră, linia 
aparţine Electrica şi poate fi folosită.

Dacă se merge pe cealaltă variantă la staţia de tratare ar trebui un drum de acces de 
350 m care ar valora cam 915 mii lei din bugetul local.

In cazul refacerii integrale a staţiei s-a găsit un teren pe care să fie construită. Ar fi un 
singur bazin de 50 mc de sine stătător pentru tratarea locală. Se reduce cam cu 2,5 kn 
aducţiunea, şi rămân banii ce ar fi fost cheltuiţi aici. Cota terenului este similară celei de la 
vechea staţie de tratare, ar trebui de făcut doar un dig de protecţie să nu spele apa.

Costul staţiei noi este sunt similare cu retehnologizarea celei vechi şi se economisesc 
şi banii pentru drum.

Dl consilier Hollo spune că mai este o cheltuială pentru că acolo nu este curent, linia 
ce trece pe acolo e a releului.

Dl Ioniţă spune că nu ştia asta dar dacă scăpăm de linia electrică la staţia de epurare 
rămân bani pentru cealaltă linie.

Dna primar întreabă ce presupune staţia nouă iar dl Ioniţă spune că vor fi 2 linii de 
filtre ce elimină excesul de fier şi mangan, se folosesc coagulanţi şi solvenţi de reducere apoise 
face un precipitat şi nu va mai fi cazul să se facă intervenţii la construcţia existentă, dispar orice 
fel de inconveniente legate de această retehnologizare.

Dl Vâţ spune că a auzit că aceste captări de tip nou au probleme, sunt amplasate pe 
albia râului, din ce ştie în alte locuri s-a trecut din nou pe captarea clasică. Ar fi bine să meargă 
cineva să verifice ce probleme sunt. pentru că dacă vor cădea precipitaţii intense se poate 
colmata şi vin şi bolovani de o tonă care ar putea deteriora captarea.

Dl Ioniţă spune că în cazul acestor captări nu intră deloc apă cu mâl şi întreabă cine i- 
a spus d-lui Vâţ că sunt probleme.

Dl Vâţ spune că nu dă nume dar a aflat că au fost cazuri când captarea a fost distrusă 
de viitură.

Dl Ioniţă spune că nu este posibil şi explică cum se face captarea. Capacitatea de 
captare este de 7,10 1/sec iar consumul maxim al comunei este de 6 1/sec. Cu rezerva de 
incendiu consumul maxim pentru 3 ore cât ar ţine intervenţia ar fi de aproximativ 11 1/sec.

Dl consilier Hollo întreabă ce se întâmplă dacă din cauza unui accident se întrerupe 
curentul iar dl Ioniţă spune că staţia are un generator alimentat cu benzină, cât timp este 
combustibil staţia nu se opreşte.

Dl Vâţ întreabă dacă nu cunva este nevoie de încă un rezervor de rezervă, ce ar implica 
creşterea capacităţii la 10 1/sec. Dl Ioniţă spune că ar însemna o creştere majoră a cheltuielilor 
cu staţia şi ar fi nevoie să se mărească suprafaţa captării şi în schimb să se renunţe la altă parte 
de investiţie iar noi nu prea avem la ce renunţa.

Dl Vâţ spune că se consumă mai mult de 7 1/sec iar dl Ioniţă spune că dacă este aşa 
înseamnă că oamenii lasă să curgă apa fără nici o grijă pentru că nu sunt contorizaţi. Acesta 
este debitul necesar pentru funcţionarea staţiei. Nici Apele Române nu dau aviz pentru o 
capacitate atât de mare. Restul lucrării care ne-a fost tăiată va fi realizată prin altă linie de 
finanţare.



Dl consilier Hollo întreabă dacă se vor face racorduri şi i se răspunde că da. se 
înlocuiesc căminele de branşamente şi se dau conform cerinţelor cu contoare pentru 250 sau 
300 de branşamente noi.

Dl Vâţ întreabă dacă nu se poate face transportul către staţia de epurare gravitaţional 
fără să fie folosite pompele pentru că ar fi mult mai simplu şi mai economic dacă ar fi eliminate.

Dl Ioniţă spune că cele 3 staţii de pompare sunt puse unde nu funcţionează curgerea 
gravitaţională. Terenurile pe care ar trebui de mers nu sunt ale noastre şi nu putem face investiţii 
pe ele.

Dl Vâţ spune că pentru casele de pe o parte a drumului nu se va putea folosi canalizarea 
pentru că sunt sub nivelul acesteia.

Dl Ioniţă spune că nu se poate mări adâncimea de săpătură dincolo de 4 metri pentru 
că ar fi afectate fundaţiile caselor din zonă iar constructorii nu lucrează la adâncimi atât de mari. 
La noi e şi zonă stâncoasă şi e puţin probabil să se poată excava mai jos de atât, pentru cele 
câteva case care sunt în această situaţie nu merită diferenţa de costuri, este mai simplu să se 
facă fose septice colective.

Dl consilier Hollo întreabă ce se face cu canalizarea existentă iar dl Ioniţă spune că se 
va curăţa şi se va refolosi cea mai mare parte, unde nu se poate se înlocuieşte.

Se trece la vot şi cu unanimitate este adoptată hotărârea în varianta propusă cu staţie 
de tratare nouă.

Se trece la ultimul punct -  diverse.
Se poartă discuţii privitoare la autorizaţii şi avize. Se pot face autorizaţii şi pe bază de 

SF dacă a fost verificat.
Dl Vâţ ridică problema lemnelor şi întreabă dacă nu se poate da gratuit o anumită 

cantitate de lemn.
Dna primar spune că trebuie să fim atenţi să nu fie cheltuielile mai mari decât 

veniturile.
Nemaifiind alte probleme pe ordinea de zi se declară şedinţa închisă.

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ 
POP ANDREI COZMIN

SECRETAR GENERAL 
POP AURELIAN


